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Møteprotokoll
for

Eldrerådet

Møtedato: 12.11.2020
Møtestad: Osterøy rådhus -heradsstyresalen
Møtetid: kl. 12:00 –kl. 13:40

Frammøtte medlemmer Parti Rolle
Asbjørg Ågotnes Utvalsleiar
Oddny Solberg Medlem
Ove Kleiveland Nestleiar
Vigdis Fossheim Medlem

Forfall meldt frå medlem Parti Rolle
Bjarte Hammer Aarland KRF Medlem

Frammøtte varamedlemmer Parti Erstatter medlem
Esther Halland

Følgjande frå administrasjonen møtte: Rådmannen, politisk-adm.sekretariat

Sakliste

Saknr Tittel

018/20 Godkjenning av innkalling og sakliste

019/20 Godkjenning av møtebok

020/20 Referatsaker og meldingar

021/20 Budsjett 2021 med økonomiplan 2021 -2024

022/20 Eldrerådet -suppleringsval for perioden 2019 -2023

ORIENTERING

Det vart halde ei felles orientering for Eldrerådet og Rådet for menneske med nedsett funksjonsevne
frå kl. 12.00. Orienteringa var ved rådmannen.

-------------------------------------------
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Frå kl. 12.50 var det eige møte i Eldrerådet.

---------------------------------------------

018/20: Godkjenning av innkalling og sakliste

Rådmannen sitt framlegg:
Innkalling og sakliste vert godkjent.

12.11.2020 ELDRERÅDET

Det var ikkje merknader til innkalling og saksliste.

ELD - 018/20 VEDTAK:

Innkalling og sakliste vert godkjent.

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

019/20: Godkjenning av møtebok

Rådmannen sitt framlegg:
Møtebok frå vert godkjend.

12.11.2020 ELDRERÅDET

Det var ikkje merknader til utsend protokoll frå 22.10.2020

ELD - 019/20 VEDTAK:

Møtebok frå 22.10.2020 vert godkjend.

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

020/20: Referatsaker og meldingar

Rådmannen sitt framlegg:
Referatsakene vert tekne til vitande.
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12.11.2020ELDRERÅDET

Webinar -Leve hele livet med demens

Vigdis Fossheim refererte kort frå webinaret 21. oktober arrangert av Pensjonistforbundet og
Norwegian Smart Care Cluster

- kriteriar for demensdiagnose
- demens og aktuelle utfordringar for pasient, helsepersonell og pårørande
- ny demensplan 2025
- frivillig arbeid i demensomsorga. Brukarskule og opplæring for pårørande.
- tilrettelagde dagtilbod og lovfesting av dagtilbod
- konsekvensar av koronasituasjonen
- behov for å ta i bruk velferdsteknologi i omsorga.
- korleis få frivillige til å delta i demensomsorga -går det av seg sjølv?
- Har ei aldrande befolkning - vil få fleire med demens. Anerkjenning av frivillig innsats og fokus på
kva dei treng for å halda fram. Treng fast kontaktperson i kommunen. Sertifiseringsordning for
frivillige. Kontakt med andre frivillige.
- 4-beint terapi. Bruk av opplærde hundar innan demens og psykiatri. Positiv effekt på pasientane.
- Helseklokka
- VR-briller -gjer det mogeleg å sjå film frå kjente stader tilsvarande sykkelprosjektet
- Komp skjerm med ein knapp. Eigen tilgang for tilsette i tenestene og familien. Gjer det lett å få
kontakt med pasienten

Meir info sjå : https://www.smartcarecluster.no/events/2020/10/a-leve-hele-livet-med-demens-
stotte-i-hverdagen
----------------------------------------------
Kort drøfting

Oddny Solberg tok opp bruk av mange frivillige og teieplikt?
Vigdis Fossheim, viste til at alle frivillige må skriva under på teiepliktslovnad.
----------------------------------------------
Utvalsleiar takka for orienteringa.
---------------------------------------------
Skyss til dagtilbod -uttale
Eldrerådet ber om at skysstilbod for brukarar av dagtilbod vert oppretthalde, då mange elles ikkje vil
ha høve til å nytta dagtilbodet.
------------------------------------------------
Det vart ikkje gjort andre vedtak i tilknyting til referatsakene.

ELD -020/20VEDTAK:

Uttale:

"Eldrerådet ber om at skysstilbod for brukarar av dagtilbod vert oppretthalde, då mange elles ikkje
vil ha høve til å nytta dagtilbodet."

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
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021/20: Budsjett 2021 med økonomiplan 2021 - 2024

Rådmannen sitt framlegg:
Rådmannen sitt framlegg til vedtak:
«Budsjett for 2021, økonomiplan 2021-2024 samt investeringsplan 2021 til 2024 vert lagt fram til
drøfting på grunnlag av rådmannen si saksutgreiing til formannskapet inkl budsjettdukument og
hovudoversikter

04.11.2020 FORMANNSKAPET

Til møtet blei følgjande dokument lagt ved i saken:
- Spørsmål frå Hjalti H. Gislason datert 01.11.20 med svar frå økonomisjefen
- Brev frå Fotlandsvåg FAU, grenderåd og LivOGlyst, sendt pr epost 04.11.20
- Brev frå ein reinhaldar sendt pr epost 29.10.20
- Brev frå dei tilsette i Valestrand barnehage, sendt pr epost 03.11.20
--------------------------------
Økonomisjefen møtte i saka. Han presenterte budsjett for 2021 og økonomiplan for 2021-2024.
Sektorleiar for helse, omsorg og sosial og sektorleiar for oppvekst, skule og kultur var også til stades
for å kunne svare på spørsmål for sin sektor.
--------------------------------
AVRØYSTING:
Rådmannen sitt framlegg til vedtak - Samrøystes vedteke

FS - 088/20 VEDTAK:

Budsjett for 2021, økonomiplan 2021-2024 samt investeringsplan 2021 til 2024 vert lagt fram til
drøfting på grunnlag av rådmannen si saksutgreiing til formannskapet inkl budsjettdukument og
hovudoversikter

12.11.2020 ELDRERÅDET

I starten av møtet vart det halde ei felles orientering for Eldrerådet og Rådet for menneske med
nedsett funksjonsevne om framlegg til budsjett 2021. Orienteringa var ved rådmannen. Det var høve
til å stilla spørsmål i tilknyting til orienteringa.
---------------------------------------------

Aksel Låstad, RFF, tok opp spørsmål om forslag til kutt i fysioterapi og mogeleg rettssak som følgje av
dette.

Rådmannen, viste til at denne tenesta har fleire årsverk enn det er i andre samanliknbare kommunar,
medan Osterøy har færre legeårsverk enn andre i h.t. til innbyggjartalet. Utfallet av ei mogeleg
rettssak kan ein ikkje vita. Fysioterapeutar kan og driva utan driftstilskot. Å fjerna foreslåtte kutt
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inneber at ein må kutta meir på andre område.

Rådmannen viste til at ein burde ha kutta meir, då budsjettetframlegget er saldert ved bruk av
fondsmidlar.

Ove Kleiveland, ER, viste til at slik budsjettet ligg føre no vil det behov for ytterlegare
bemanningsreduksjon skal ein unngå at situasjonen blir verre i 2022.
-------------------------------------

Eldrerådet si handsaming:

Etter drøftingar slutta vedtok Eldrerådet samrøystes å gje slik uttale:

"Eldrerådet tek framlegget til budsjett 2021 til etterretning. I det vidare budsjettarbeidet med kutt og
bemanningsreduksjonar ber ein om at tenester til eldre og pleietrengande vert skjerma mot kutt så
langt det er råd."
------------------------------------

ELD - 021/20 VEDTAK:

Uttale frå Eldrerådet:
"Eldrerådet tek framlegget til budsjett 2021 til etterretning. I det vidare budsjettarbeidet med kutt og
bemanningsreduksjonar ber ein om at tenester til eldre og pleietrengande vert skjerma mot kutt så
langt det er råd."

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

022/20: Eldrerådet - suppleringsval for perioden 2019 - 2023

Rådmannen sitt framlegg:
Rådmannen sitt framlegg til vedtak:

«………………… vert vald som ny medlem Eldrerådet for resten av perioden 2019 –2023.»

12.11.2020 ELDRERÅDET

Etter drøftingar vedtok Eldrerådet å senda saka til heradsstyret til vurdering og avgjerd.

ELD - 022/20 VEDTAK:

"Saka vert send Heradsstyret til vurdering og avgjerd."

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
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Til å skriva under møteprotokollen saman med leiar vart desse valde: Ove Kleiveland og Vigdis
Fossheim

Lonevåg, 13.11.2020

Bente Skjerping
utvalssekretær
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